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Zápis z členské schůze – Praha, 25.11.2023 (od 13:00 hod.), 

místo konání restaurace Řeporyjská sokolovna 
Svolaná předsedou spolku pozvánkou na klubovém webu a prostřednictvím emailu. 

 
Přítomno: 21 členů – viz prezenční listina (uložena je u předsedy klubu) 
Přítomni za výbor: H. Fadel-Brandstettrová, H. Brandstettrová, D. Havlena, P. 
Kohoutová, Zdeněk Stehlík, Tereza Havlenová, Tereza Skalická 
Přítomni za KK: 0 
Omluven za výbor:  
Omluveni za KK: 0 
Host: Mgr. Kateřina Hrubá, Advokátní kancelář Volopich, Tomšíček a spol. 
________________________________________________________________________ 
 
PROGRAM: 

1. Úvod a zajení ČS.  
Ve 13:06 zahájil předseda klubu David Havlena členskou schůzi. Přivítal všechny 
přítomné a zároveň je uvědomil, že na základě nízké účasti není schůze usnášení 
schopna. Předseda představil hosta – Mgr. Kateřinu Hrubou, která se za Advokátní 
kancelář Volopich, Tomšíček a spol. na přípravě návrhu stanov a řádů podílela.   

2. Schválení programu schůze  
Program schůze schválen jednohlasně.  

3. Volba zapisovatele 
Zvolena členka klubu Veronika Jílková 

4. Rozbor a posouzení původních/současných stanov – právní stanovisko 
Mgr. Kateřina Hrubá seznámila přítomné s právním stanoviskem/rozborem aktuálně 
platných stanov: 
„V návaznosti na podrobné seznámení se a prostudování stanov Klubu jsem 
dospěla k následujícímu. 
K formální stránce mohu konstatovat, že stanovy jako celek jsou velmi 
nepřehledné, špatně koncipované a nevhodně dělené do jednotlivých článků i 
odstavců. Samotné formátování textu je též zcela nevyhovující. Text postrádá 
základní úpravu, jakou je zarovnání do bloku, úprava odsazení, překlepy apod. 
Důsledkem toho je, že se ve stanovách nelze dobře orientovat a nemohou být tak 
vůbec přehledné pro kohokoli, kdo se rozhodne seznámit s jejich obsahem. 
K obsahu je důležité zmínit, že stanovy neobsahují ustanovení, které by výslovně 
odporovalo platným právním předpisům. Veškeré obligatorní náležitosti stanovy 
obsahují, avšak mnoho formulací je zvoleno zcela nevhodně. Stanovy obsahují 
velké množství neurčitých označení a pojmů, což je zcela nevyhovující. Je třeba, 
aby veškeré v nich uvedené informace byly jednoznačné, jasné a srozumitelné (a 
nevznikal tak žádný prostor pro více způsobů výkladu). Cílem je vytvořit stanovy co 
nejvíce funkční a přehledné. 
Závěrem – právní úprava ponechává značnou volnost pro úpravu poměrů spolku. 
Vychází se zde z principu, že spolky by si měly své fungování upravit zásadně 
podle svých potřeb. Zákonná ustanovení se ve většině případů použijí v okamžiku, 
kdy stanovy nebudou obsahovat úpravu jinou. 
V návaznosti na shora uvedené není pouze úprava dosavadních stanov dle mého 
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názoru na místě, neboť by se jednalo o přepracování stanov téměř v celém 
rozsahu. I z tohoto důvodu doporučuji vážně zvážit vypracování zcela nových 
stanov, které budou dostatečně přehledné, a které budou upraveny tak, aby co 
nejvíce odpovídaly účelu a zejména potřebám Klubu. V důsledku toho by tak došlo 
k odstranění veškerých vad, neurčitých pojmů, nepotřebných ustanovení a 
zpřehlednění stanov jako takových.“ 
 

5. Představení návrhu upravených stanov 
Předseda klubu seznámil členy s návrhem upravených stanov již před konáním 
schůze na klubovém webu, na schůzi představil obsah a změny stanov. Návrh 
stanov a řádů představila také Mgr. Kateřina Hrubá, která se za Advokátní kancelář 
Volopich, Tomšíček a spol. na přípravě stanov a řádů podílela. Předseda klubu 
informoval členy, že dohodnutá spolupráce s advokátní kanceláří byla 1500Kč/hod. 
(bez DPH). Toto potvrdila také přítomná Mgr. Kateřina Hrubá.  
a) Stanovy – předseda shrnul práce na nových stanovách a zodpovídal dotazy na 

provedené změny. Diskutovány byly změny např. v případě kontrol vrhů. Výbor 
klubu do nových stanov zanesl formulaci „Kontroly vrhů můžou probíhat pouze 
tam, kde je ustájena fena se štěňaty.“ Předseda členům objasnil, že jde o 
formulaci, která má oblastním poradcům chovu při kontrolách vrhů zajistit 
zhodnocení podmínek, ve kterých se fena se štěňaty nachází.  
Následovala diskuse ohledně vzdělávání oblastních poradců chovu, pořádání 
webinářů či tvoření podcastů.  
 
Členka Alexandra Špačeková Bedui podala návrh, aby byl zveřejněn seznam 
všech členů klubu. Výboru klubu tento postup nezastává s ohledem na GDPR.  
 
Členka Alexanda Špačková Bedui namítala, že nebyl dostatek prostoru si návrh 
upravených stanov předem projít – návrh stanov včetně řádů byl na klubovém 
webu zveřejněn 17. 11.  2023 – to je 8 dní před konáním členské schůze 
 
Členka klubu J. Diblíková navrhla několik následujících úprav stanov a řádů. 
- Stanovy čl. 2 odstavec 2 – doplnění o formulaci: …v souladu s předpisy 

vydanými Mezinárodní kynologickou federací (dále jen FCI) a ČMKU 
- Stanovy čl. 2 odstavec 3, písmeno a) – vyškrtnout řízený chov (výbor provedl 

krátce před zasedáním členské schůze) 
- Stanovy čl. 2 odstavec 3, písmeno e) – vyškrtnout formulaci:…a zajišťuje 

zpracování odborných stanovisek k problematice chovu klubových plemen 
pro jiné organizace nebo orgány 

- Stanovy čl. 2 odstavec 5 – doplnění o zajištění odborné výchovy a 
vzdělávání členů formou přednášek či publikací odborných článků 
v klubovém periodiku 

- Stanovy čl. 3 odstavec 6 – zlepšení formulace v případě pozastavení činnosti 
člena orgánu 

- Stanovy čl. 6, odstavec 4 – změna funkčního období členů výboru na 4 roky 
- Stanovy čl. 6, odstavec 9, písmeno v – odstranění bodu V 
Členky J. Diblíková a M. a M. Hroncová navrhly změnu stanov v článku 6, 
odstavec 9, písmeno C a sice, že schvalování a změna řádů má patřit do 
kompetence členské schůze 
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Dále navrženy změna/opravy u čl. 8, odstavec 8 písmeno D na: porušení řádů 
ČMKU – předseda informoval, že již tak bylo učiněno den před konání členské 
schůze 
Navrženy změny u čl. 8 – stanovení lhůt v případě kárných opatření a vyloučení 
z klubu 
Vedena diskuse o kompetenci oblastních poradců chovu a kdo má případně 
takové funkce zajišťovat. Výbor upozornil na velký personální nedostatek 
v případě shánění nových poradců chovu. 
 
V 15:00 opustila ČS výstavní referentka Tereza Havlenová 
 
Diskuse ohledně bodu stanov čl. 12, odstavec 8 – lepší formulace v případě 
postupu kárné komise a možnosti odvolat se 
 
V 15:30 opustila členskou schůzi členka výboru Tereza Skalická 
 
Diskuse o rozhodování členské schůze v případě zásadních otázek typu – 
změna stanov apod.  
 
Členka J. Diblíková navrhla změnu chovatelského řadu, čl. 4 bod 2 – změna ve 
vydávání krycích listů, kniha krytí/odchovů, návrh na jednotnou podobu 
Diskuse kolem navrženého článku 6, odstavce 1 chovatelského řádu – změna 
formulace – chovatel v případě porodu do něj zasahuje dle svého nejlepšího 
svědomí a vědomí… 
Podán návrh na změnu článku 6. bod 8 „e“ a „f“ chovatelského řádu – tyto body 
vyškrtnout 
Diskuse ohledně článku 7, bod 2 chovatelského řádu – členka J. Diblíková 
navrhla, aby si v případě nejistoty nechal oblastní poradce chovu vystavit 
písemné vyjádření od veterináře 
Návrh na změnu čl. 6 bod 12 bonitačního řádu – návrh na smazání formulace 
„…do 49. dne… 
Bonitační řád – členka J. Diblíková navrhla vyškrtnutí bodu bodu 8 v článku 3, 
v článku 4 vyškrtnutí bodu 1c, dále navrhla zrušit celý bod 7 – podmíněná 
chovnost, dále úpravu článku 9 bod 1 – na: …“je přihlásit a absolvovat bonitaci 
klubu…“ 
Organizační řád – diskutován článek 11 o střetu zájmů – v bodu 4 změnit 
„rozhodnutí výboru“ na „rozhodnutí HPCH“, dále střet zájmů pouze v případě 
kulminace funkcí pouze u klubu stejného plemene… 

 
b) Řády – viz. výše – projednání stanov a řádů se během diskuse jednotlivých 

bodů propojilo 
6. Diskuse k bodům 5 a bodům 5a a 5b. – viz. výše, diskuse byla vedena během 

představení návrhu stanov a řádů 
7. Neexistence pravidelného vydávání klubového zpravodaje – porušení stanov 

bod navržený členkou klubu J. Diblíkovou 
Předseda se omluvil za pozdní vydání klubového zpravodaje z důvodu intenzivních 
příprav nových stanov, zpravodaj byl již předán k tisku Tiskárně Král v Plzni, do 
konce roku bude rozeslán členům, Zpravodaj bude zveřejněn také online na 
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klubovém webu. Předseda vyzval přítomné členy, zda se neměli zájem se na 
klubovém zpravodaji redakčně podílet. Dále informoval o tom, že výbor klubu 
projedná změnu redakční rady zpravodaje tak, aby v budoucnu docházelo k jeho 
včasné realizaci 

8. Diskuse – vedena zejména diskuse ohledně návrhu výboru o postoupení zavedení 
povinných vyšetření ke korespondenčnímu hlasování členů. Výbor doporučil, aby 
členové korespondenčním hlasováním rozhodli, zda chtějí v klubu zavést základní 
povinná vyšetření – pately/luxace patel, vyšetření očí DOV, vyšetření srdce – min. 
poslechem, DNA testy – EFS/CC (neplatí pro Kingy). Výbor informoval členy, že 
zavedení těchto vyšetření plánuje chovatelský klub na Slovensku. Členka klubu 
Alexandra Špačková Bedui podala námitku, že zavedení povinných vyšetření není 
podloženo ze strany výboru klubu studiemi a je tudíž nezdůvodněno. Výbor klubu 
namítl, že veškeré studie a informace jsou dnes volně dostupné na internetu a 
zároveň byla zmíněna situace v Norsku ohledně zákazu chovu kavalírů. Výbor 
klubu upozornil, že podobnému zákazu můžeme vystavit kavalíry také v Čechách a 
bylo by dobré základní povinná vyšetření zavést, což by obecně mělo přispět ke 
zkvalitnění chovů. 

9. Závěrečné slovo předsedy – předseda uvědomil přítomné, že veškeré navržené 
změny stanov a řádů budou zapracovány, avšak nutná je opětovná advokátní 
konzultace, zejména u změn jako jsou střet zájmů, vyloučení členů, práva a 
povinnosti členů, vymezení působnosti výboru klubu… Tyto změny musí být 
zapracovány tak, aby si neodporovaly s dalšími ustanoveními návrhu stanov a řádů 
a nedocházelo k případným sporným situacím. Svolána bude náhradní členská 
schůze a to do 30 dnů od konání členské schůze. Program náhradní schůze 
zůstává stejný, jako v případě členské schůze. Zapracované změny stanov a řádů 
budou prodiskutovány na náhradní členské schůzi.  
Předseda poděkoval všem za účast na schůzi. 

10. Usnesení a závěr – členská schůze nebyl usnášení schopna 
 

 
Zápis vyhotovila: Veronika Jílková 
 
Kontrolu provedl: David Havlena 
 


